
Protokół Nr XLIX/17 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 
 

Otwarcie obrad – godz. 15.09 
Zamknięcie obrad – godz. 16.00 
 
Ad. 1 
 
Obrady XLIX sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych 
i przybyłych gości.   
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. Pawła Wielgusa. 

 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 30 listopada 2017 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 14 radnych: za - 14      przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5  
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi i propozycje do proponowanego porządku obrad. 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem. 
Głosowało 14 radnych: za - 14      przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
DRUK NR 1 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu Skarbnik Gminy która omowi 
wniesioną autopoprawkę do projektu uchwał w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i 
projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Radków na 2018r. 
 
Skarbnik Gminy – poinformowała radnych, że w dniu dzisiejszym dostarczono radnym 
autopoprawki do  projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radków i budżetu Gminy Radków na 2018r. Poprawki zostały wniesione w celu zachowania 
rachunkowej zgodności pomiędzy tymi dwoma uchwałami i poinformowała o proponowanych 
zmianach. 
 



Przewodniczący RM – odczytał uchwałę nr III/313/2017r.   Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia  12 grudnia 2017 roku w sprawie  opinii o projekcie 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków przedstawionej wraz z 
projektem uchwały budżetowej na rok 2018 (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.  
 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych: za - 14      przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 w sprawie budżetu Gminy Radków na 2018 rok   
 
Przewodniczący RM – poprosił Panią Skarbnik o omówienie wniesionej autopoprawki do 
projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Radków na 2018r. 
  
Skarbik Gminy- poinformowała radnych, że autopoprawka  dotyczy zmiany klasyfikacji 
budżetowej i przedstawiła te zmiany. 
   
Przewodniczący RM - odczytał  uchwałę nr III/312/2017  Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 12 grudnia  2017 roku w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta I Gminy Radków projekcie uchwały budżetowej na 
2018 rok (opinia stanowi załącznik do protokołu) raz uchwałę nr III/314/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu Gminy Radków przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2018rok spłaty 
długu (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie budżetu Gminy 
Radków na 2018 rok. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego po zapoznaniu się z 
opiniami pozostałych komisji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 
Przewodniczący RM – zapytał czy ktoś ma jakieś uwagi w sprawie projektu budżetu Gminy 
Radków na 2018r. 
 



Burmistrz – odniósł się do wniosków złożonych przez radnego Janusza Gorczyckiego i 
radnego Stanisława Kołodziejczyka w sprawie wykonania zadań w ramach budżetu na 
2018r. 
 
- w sprawie budowy dróg o nawierzchni asfaltowych tzw. „setek” w Tłumaczowie – Burmistrz 
poinformował, ze z uwagi na bardzo duże zaangażowanie środków na budowę kanalizacji w 
Tłumaczowie nie będzie możliwe to wszystko  do wykonania. Tych dróg jest 8 i są to drogi 
bardzo krótkie ale niezwykle kosztowne. Koszt wykonania asfaltu na tych   drogach to kwota 
ok. 600 tys. zł. Na pewno zostanie wykonana droga w kierunku zamieszkania Pana 
Niesłuchowskiego, który jest osobą niepełnosprawną.. Co do pozostałych odcinków ich 
realizacja będzie możliwa w przypadku pozyskania środków z programów. 
 
- w sprawie budowy chodnika w Tłumaczowie – poinformował, że  z uwagi na brak środków  
własnych w 2018r. oraz nieotrzymaniu środków na budowę chodników w ciągu dróg 
wojewódzkich  a także z uwagi na mający się odbyć remont drogi wojewódzkiej przez 
Tłumaczów chodnik  w 2018r. nie zostanie  wykonamy. Budowa jego może się odbyć 
dopiero po zakończeniu inwestycji budowy nowej drogi wojewódzkiej przez Tłumaczów. 
 
- w sprawie uzupełnienia oświetlenia ulicznego w dolnej części Tłumaczowa i od strony 
przejścia granicznego – poinformował, że w przypadku uzyskania rezerw w ramach środków 
na oświetlenie uliczne zadanie będzie  możliwe do wykonania.  
 
- w sprawie budowy wodociągu Mały Tłumaczów, Rudawa – poinformował, że zadanie to jest 
bardzo kosztowne. Koszt tego zadania to kwota 7.500.000 zł. W przypadku uzyskania 
środków w wyniku rozstrzyganego przetargu na budowę kanalizacji oraz pozyskania 
środków w ramach przyszłych projektów zadanie to może być dopiero wykonane w latach 
późniejszych. 
 
- w sprawie budowy szatni przy Orliku w Tłumaczowie – poinformował, że szatnia z 
prawdziwego zdarzenia nie może być wybudowana przy Orliku z uwagi na ograniczenia 
wynikające z planu zagospodarowania przestrzennego, który z uwagi  na teren zalewowy nie 
przewiduje tam takiej zabudowy. Z tego też powodu Gmina nie otrzyma na to zezwolenia na 
budowę. Jedynym możliwym rozwiązanie jest postawienie tam obiektu tymczasowego. Nad 
takim rozwiązaniem się zastanowimy. Dodał też, że w celu poprawy warunków bytowych 
Ochotniczej Straży Pożarnej w przypadku pozyskania środków z rezerw istnieje szansa w 
2018r. wybudowania takiego zaplecza przy remizie. 
 
- w sprawie placu zabaw przy przedszkolu w Tłumaczowie – poinformował, że będziemy się 
starać o pozyskanie środków w ramach naboru wniosków na budowę placów zabaw przy 
szkołach a więc też i przy przedszkolach. Zadanie przy dużym dofinasowaniu może być 
wykonane w 2018r. 
 
- w sprawie remontu krótkich dróg gminnych dojazdowych do budynków mieszkalnych w 
Ścinawce Dolnej – poinformował, że zabiegamy o remont drogi w kierunku dawnej 
leśniczówki. Prace są już daleko zaawansowane. Droga taka skomunikowały połączenie jej 
już z drogą istniejącą. Od niej byłoby już łatwiej wykonać te odcinki o które zabiega radny. 
Istnieje również szansa na pozyskanie środków na remonty dróg w ramach środków 
odbudowy dróg transportu rolnego oraz z zarządzania kryzysowego. Dodał, że jak 
możliwości finansowe pozwolą to przystąpimy do remontu niektórych odcinków w Ścinawce 
Dolnej. 
 
- w sprawie utwardzenia parkingu przy boisku „Orlik” w Ścinawce Dolnej – poinformował, że 
aktualnie staramy się o pozyskanie środków na budowę obiektu przy Szkole Podstawowej w 
Ścinawce Dolnej który jednocześnie będzie pełnił funkcję jako zaplecze Orlika. Mamy zamiar 
uzyskać na to środki w ramach nowego projektu z PROW. Gdy to wykonamy zniknie 



aktualne zaplecze Orlika które znajduje się w stanie krytycznym. Z tego tez powodu budowa 
nowego parkingu musi poczekać. 
 
- w sprawie budowy domku sportowca w Ścinawce Dolnej – poinformował, że w ramach 
nowego naboru wniosków z PROW obiekt taki nie może być zrealizowany. Środków 
własnych na to nie posiadamy dlatego też zadanie to na realizacje musi poczekać tak samo 
jak budowa parkingu przy Orliku. 
 
J. Gorczycki – poinformował, że jest po rozmowach z kopalnią Tłumaczów, która 
zadeklarowała oddać nieodpłatnie kruszywo na budowę chodnika. 
 
Burmistrz – podziękował radnemu za cenną inicjatywę ale oczekuje takiego potwierdzenia od 
kopalni. 
 
Po wyczerpaniu procedury dla uchwalenia budżetu  przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Radków na 2018 rok: 
Głosowało 14 radnych: za - 14      przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Burmistrz – w imieniu własnym i pracowników Urzędu podziękował radnym za  przyjęcie 
budżetu Gminy Radków na 2018 rok.  
 
Ad. 7 
 
Nie było 

 
Ad. 8 
 
J. Gorczycki – prosi o  oświetlenie całonocne  wsi Tłumaczów w okresie świąteczno-
noworocznym  tak jak to było dotychczas praktykowane. 
 
Burmistrz- poinformował, że dobrych praktyk nie zmieniamy. 
 
Ad. 9 

Nie było. 
 

Ad. 10 

Przewodniczący RM złożył życzenia świąteczne radnym i wszystkim mieszkańcom gminy 

Radków. 

Burmistrz -  złożył życzenia świąteczno-noworoczne wszystkim obecnym na obradach sesji 
Rady Miejskiej oraz mieszkańcom. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął XLIX sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołował:             Przewodniczący RM w Radkowie 

Józef Strug                      Stanisław Hajłasz 

                                              
                                                                                                     


